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Tomas Beer (MP) 
Patrick Amofah (C) 
Kerstin Aggefors (S) §§15-33, §36 
Kyllikki Iroegbu (S) §§15-33, §36 
Veronica Stiernborg (V) §§15-33, §36 
Ahmed Sharaf Abdi (V) 
Mats Rydelius (M) §§15-33, §36 ersätter Janina Fond (SD) 
Estanislao Mboro (S) §36 ersätter Elvir Kazinic (S) pga jäv 

  
Ersättare Mauritz Jokela (M) §§15-33, §36 

Jean-Robert Nino (M) §§15-33, §36 
Kim Ekblom (C) §§15-33, §36 
Estanislao Mboro (S) §§15-33 
Tara Rasul Aziz (S) §§15-33, §36 
Tareq Hassan (S) §§15-33, §36 

  
Övriga närvarande Riitta Eddib, Kommunal Personalföreträdare §§15-33, §36 

Toni Mellblom Stadsdelsdirektör 
Josephine Lindström Nämndsekreterare 
Ingrid Brännström Avdelningschef §§15-33, §36 
Johan Hernman Avdelningschef §§15-33, §36 
Kim Lagerquist Avdelningschef §§15-33, §36 
Åsa Ljusberg Avdelningschef §§15-33, §36 
Anna Mattsson Avdelningschef §§15-33, §36 
Julia Jonsson Ersättare nämndsekreterare §§15-33, §36 

  
Justerare Ole-Jörgen Persson (M), Elvir Kazinic (S), Kerstin Aggefors (S) 

§ 36 
  
Datum för justering 2021-09-30 
  
Paragraf §§1-36 
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§ 1 
Val av justerare och godkännande av dagordning  

Beslut  
Ole-Jörgen Persson (M) och Elvir Kazinic (S) utsågs att justera 
dagens protokoll. Jämte Ole-Jörgen Persson (M) utsågs Kerstin 
Aggefors (S) att justera paragraf 36. Justeringen äger rum den 30 
september 2021. 
 
Paragraferna 24-25 justerades omedelbart den 23 september 2021. 
 
Dagordningen godkändes med ändringen att ärende 34-35 
behandlades under slutna delen av sammanträdet efter ärende 13. 
 
Nämnden ajournerades mellan klockan 17:40-18:00. Sammanträdet 
återupptogs klockan 18:00. 
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§ 2 
Anmälan av föregående protokoll  

Beslut  
Anmälan läggs till handlingarna. 
 

Ärendet 
Anmäldes att protokollet från stadsdelsnämndens sammanträde 
den 26 augusti 2021 justerats den 26 augusti 2021 avseende §§ 20, 
26-28 samt den 2 september 2021 avseende §§ 1-19, 21-25, 29-36. 
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§ 3 
Borttagen på grund av sekretess  
RK 2021/475 
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§ 4 
Borttagen på grund av sekretess  
RK 2021/476 
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§ 5 
Borttagen på grund av sekretess  
RK 2020/642 
 
 
 

Sida 7 (52)



Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 8/2021 
 

2021-09-23 

§ 6 
Borttagen på grund av sekretess  
RK 2020/626 
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§ 7 
Borttagen på grund av sekretess  
RK 2021/160 
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§ 8 
Borttagen på grund av sekretess  
RK 2021/363 
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§ 9 
Borttagen på grund av sekretess  
RK 2021/344 
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§ 10 
Borttagen på grund av sekretess  
RK 2021/375 
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§ 11 
Borttagen på grund av sekretess  
RK 2021/516 
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§ 12 
Borttagen på grund av sekretess  
RK 2021/517 
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§ 13 
Borttagen på grund av sekretess  
RK 2021/518 
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§ 14 
Anmälan av sociala delegationens protokoll  

Beslut  
Anmälan läggs till handlingarna. 
 

Ärendet 
Anmälan av sociala delegationens protokoll från den  
8 september 2021, den 20 september 2021 och den 22 
september 2021. 
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§ 15 
Förvaltningens och nämndens information och frågor  
 
Ordföranden lämnade följande information till nämnden: 
  

 Från oktober genomförs nämndens sammanträden fysiskt 
och allmänheten får återigen delta på plats, då 
restriktionerna som funnits under pandemin upphör att gälla. 

 
Stadsdelsdirektören lämnade följade information till 
stadsdelsnämnden: 

 Den 22 september genomfördes en trygghetsvandringen i 
Rinkeby. 

 Förvaltningen genomför en antivåldsvecka under vecka 40. 
 
Frågor från nämnden 
 
Elvir Kazinic (S) ställde frågan om förvaltningen kan säkerställa att 
en broschyr över förtroendevalda i nämnden och protokoll kan 
finnas tillgängligt på medborgarkontoren, då det saknas i nuläget. 
Förvaltningens svar: Förvaltningen ordnar att broschyr och 
protokoll finns tillgängligt på medborgarkontoren. 
 
Elvir Kazinic (S) ställde frågan om föreningar kan få använda 
de informationstavlor som förvaltningen har för att sprida 
information i stadsdelsområdet. 
Förvaltningens svar: Förvaltningen återkommer om svar. 
 
Kerstin Aggefors (S) ställde frågan om förvaltningen kommer att 
kontrollera att personal som arbetar på vård-och omsorgboenden i 
stadsdelsområdet har vaccinerats mot covid? 
Förvaltningens svar: Förvaltningen har inte möjlighet att kontrollera 
att personal har vaccinerats. Det kommer fortsatt finnas direktiv om 
att personalen ska skydda sig mot att föra smitta vidare.  
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§ 16 
Tertial 2 2021 för Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd  
RK 2021/496 
 

Beslut  
1. Tertialrapport 2 år 2021 för Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd 

godkänns och överlämnas till kommunstyrelsen. 
2. Nämnden fastställer omslutningsförändringar om 15,5 mnkr 

i enlighet med vad som redovisas i ärendet och anmäler 
detta till kommunstyrelsen. 

3. Nämnden godkänner dataskyddsombudets årsrapport 2020 i 
enlighet med bilaga 3. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Tertialrapport 2 följer upp de mål och indikatorer som 
kommunfullmäktige fastställt i stadens budget 2021. I 
tertialrapporten redovisas resultat och analyser av nämndens arbete 
under perioden maj-augusti. Förvaltningen bedömer att nämnden 
bidrar till att kommunfullmäktiges tre inriktningsmål kommer att 
uppfyllas under året. Bedömningen baseras på att 10 av 
kommunfullmäktiges 12 verksamhetsområdesmål beräknas uppnås 
under året. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden Ole-Jörgen Persson (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

Särskilt uttalande 
Elvir Kazinic m.fl. (S) anmälde ett särskilt uttalande enligt följande: 
 
Tertialrapporten ger en överskådlig bild av verksamheten under de 
två första tertialen. Fortfarande har utförandet påverkats av covid 
19. Dock har påverkan varit mindre detta tertial då delar av 
verksamheten har kunnat bedrivas utomhus. Det gäller t.ex. 
aktiviteter kulturaktiviteter riktade till de äldre. 
 
Förvaltningen bedömer att nämndens mål i stort uppnås. Ett 
undantag är trygghetsmålet. 
 
Arbetslösheten har sjunkit, men hushåll som mer långvarigt är 
beroende av försörjningsstöd har ökat. Detta senare är sannolikt en 
följd av covid19 som drabbat vår stadsdel hårt. 
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När det gäller tryggheten så berörs framför allt vidtagna åtgärder för 
att förbättra den yttre miljön. Den osäkerhet som ungdomar som 
håller till utomhus i olika gäng och stör de boende nämns inte. Detta 
är något som har ökat sedan bl a Ungdomens hus stängdes för mer 
än ett och ett halvt år sedan. Ersättningen heter Framtidens Hus och 
består av verksamheter i Husby och i Rinkeby. Tanken är att det 
framför allt ska vara en programsatt verksamhet och mindre ”häng”. 
Redovisningen i tertialrapporten sker gemensamt för aktiviteterna i 
båda stadsdelarna och det blir då väldigt svårt att avgöra vad som 
sker var. Planerna för Rinkeby har varit att verksamheten ska ske i 
nya lokaler på Rinkebystråket. Dessa måste byggas om och har 
tidigare sagts komma att öppnas i november 2021. I avvaktan på 
detta ska det finnas lokaler i Bredbyskolan. Nu i mitten på 
september finns ingenting vid Bredbyskolan som talar om 
Framtidens Hus. Hur ska intresserade veta att man ska gå dit? I 
tertialrapporten står det nu att de nya lokalerna blir färdiga 
senhösten 2021 eller vintern 2022. 
 
Nu undrar vi när Framtidens Hus öppnar på Rinkebystråket? 
Behovet av en lokal för ungdomarna är jättestort i Rinkeby där 
väldigt många är trångbodda. Att kunna träffas i hemmen är för 
flertalet omöjligt. Då är det utomhus som gäller, för några allmänna 
lokaler förutom biblioteket finns ju inte där. 
 
Just förebyggande åtgärder är vad som alla framhåller som viktigast 
i arbetet mot gängsbrottsligheten. Att erbjuda ungdomarna 
intressanta aktiviteter på fritiden måste vara en viktig ingrediens där 
förutom en väl fungerande skola. 

Särskilt uttalande 
Ahmed Sharaf Abdi m.fl. (V) anmälde ett särskilt uttalande enligt 
följande: 
 
Vi ser nu äntligen vad vi alla hoppas är början på slutet av 
pandemin, men än är det inte över. Stockholmarna och stadens 
verksamheter börjar sakteliga återgå till normalläge även om allt 
inte är som vanligt. Stadsdelsnämndernas verksamheter har blivit 
kraftigt påverkade av pandemin under hela perioden och vi vet ännu 
inte vilka långsiktiga effekter pandemin kommer att föra med sig. 
Nämndens medarbetare har arbetat hårt under en lång period och 
det hälsofrämjande arbetet behöver få de resurser som krävs för att 
se till att alla har en bra arbetsmiljö. Medarbetarna inom vård och 
omsorg behöver få fler kollegor och cheferna en budget utan 
sparkrav. 
 
Med vår budget skulle välfärden stärkas och stadsdelsnämnderna 
skulle få långsiktigt stabila budgetramar istället för korta satsningar 
på enskilda projekt. De som arbetar i välfärden ska aldrig behöva 
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oroa sig för nedskärningar och orimliga effektiviseringskrav. De ska 
känna att de har förutsättningar för att göra sitt jobb på bästa sätt. 
Det krävs även långsiktiga kompetensutvecklingsmedel med fokus 
på fortbildningsbehovet i förskola, socialtjänst, LSS och 
äldreomsorg. 
 
Skjutningarna i staden har inte minskat och vi måste börja se det 
som den kris det är för stockholmarna. En kris som är så allvarlig att 
det bland annat uppstår allvarliga störningar i samhället och som 
kräver samordning mellan flera olika myndigheter och organ. För 
ett år sedan lämnade Vänsterpartiet in en skrivelse till 
kommunstyrelsen där vi menade att det är befogat att aktivera 
krisledningsnämnden för att hantera situationen. Sedan dess har 
krisen eskalerat ytterligare och staden behöver agera gemensamt 
och kraftfullt nu!  
 
Genom en aktivering kan krisledningsnämnden överta 
beslutsfattande från andra nämnder, omfördela budgetmedel och 
fatta de beslut som krävs för att underlätta stadsdelsnämndernas och 
polisens arbete. Den allvarliga situationen kräver att de drabbade 
stadsdelsnämnderna får mandat att forma en gemensam 
krisorganisation som gör det lättare att arbeta tillsammans. 
Nämnderna måste också tilldelas särskilda budgetmedel så att de 
kan arbeta samordnat, snabbt och målinriktat tillsammans med 
polisen oberoende av stadsdelsgränser, ordinarie organisation och 
ordinarie budgettilldelning. Nu krävs det att majoriteten visar att de 
menar allvar med att stoppa skjutningarna i Stockholm! 

  
 
Handlingar i ärendet 

 RK 2021/496-2 Tjänsteutlåtande daterat 2021-09-16 
Tertialrapport 2 2021 för Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd 

 RK 2021/496-1.4 Bilaga 1. Uppföljning klimatinvestering 
växtbäddar med biokol 2021 

 RK 2021/496-1.3 Bilaga 2. Uppföljning Klimatinvestering 
LEDbelysning 2021 

 RK 2021/496-1.1 Bilaga 3. Dataskyddsombudets årsrapport 
2020 Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd 
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§ 17 
Våld i nära relationer  
Svar på skrivelse från Veronica Stiernborg m.fl. (V) 
RK 2021/370 
 

Beslut  
Skrivelsen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I en skrivelse daterad 27 maj 2021 önskar Veronica Stiernborg m.fl. 
(V) att förvaltningen besvarar ett antal frågor om våld i nära 
relationer. I tjänsteutlåtandet redogör förvaltningen för sitt arbete. 
 
Relationsvåldsteamet har intensifierat informationsinsatserna under 
pandemin för att synliggöra våld i nära relationer för att få fler 
våldsutsatta och våldsutövare att söka stöd och hjälp. Det har skett 
genom dialogmöten, öppet hus (digitalt) och föreläsningar som 
riktats både till personal på förvaltningen, allmänhet och till externa 
samverkanspartners som kan tänkas möta våldsutsatta och 
våldsutövare. Förvaltningens arbete med våld i nära relationer utgår 
från stadens övergripande program, riktlinjer och styrdokument. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden Ole-Jörgen Persson (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
  
  
 
Handlingar i ärendet 

 RK 2021/370-2 Tjänsteutlåtande daterat 2021-08-02 Våld i 
nära relationer 

 RK 2021/370-1 Bilaga - Skrivelse om våld i nära relationer 
 

Sida 21 (52)



Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 8/2021 
 

2021-09-23 

§ 18 
Asfalt saknas på gång- och cykelvägar på Järvafältet  
Svar på skrivelse från Elvir Kazinic m.fl. (S) 
RK 2021/371 
 

Beslut  
Skrivelsen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Elvir Kazinic m.fl. (S) har i en skrivelse till stadsdelsnämnden lyft 
att många av vägarna på Järvafältet är asfalterade, dock inte gång- 
och cykelvägen som går utmed E18 på Järvafältet som är grusad. 
Skribenten vill att stadsdelsförvaltningen kontaktar trafikkontoret 
och kräver att vägen asfalteras. 
 
Förvaltningen har inte någon rådighet över aktuell väg utan har 
samrått med trafikkontoret som är ansvarig förvaltning. Större delen 
av Järvafältet är utpekat som kulturreservat. Det finns 
reservatsföreskrifter som reglerar vad som är tillåtet inom 
kulturreservatet där det tydligt framgår att det inte är tillåtet att 
asfaltera grusvägar inom reservatet. De körbara grusvägarna har 
under sommaren hyvlats och dammbundits med granolja. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden Ole-Jörgen Persson (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

Särskilt uttalande 
Elvir Kazinic m.fl. (S) anmälde ett särskilt uttalande enligt följande: 
 
Tack för svaret på vår skrivelse. Vi beklagar att det inte är tillåtet att 
asfaltera grusvägar inom reservatet. Vi vill framhålla att underhållet 
av grusvägarna måste ske regelbundet. Därför förväntar vi oss att 
hyvling och dammbindning med granolja sker regelbundet och 
minst en gång årligen. 
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Handlingar i ärendet 

 RK 2021/371-2 Tjänsteutlåtande daterat 2021-07-05 Asfalt 
saknas på gång- och cykelvägar på Järvafältet 

 RK 2021/371-1 Bilaga Asfalt saknas på vägar på gång- och 
cykelvägar på Järvafältet 
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§ 19 
Rusta upp minnesplatsen efter bussolyckan i Norge med 
Kista-barn  
Svar på skrivelse av Elvir Kazinic m.fl. (S) 
RK 2021/372 
 

Beslut  
Skrivelsen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Elvir Kazinic m.fl. (S) har inkommit med en skrivelse gällande en 
upprustning av minnesplatsen efter bussolyckan i Norge. 
Skribenterna föreslår att stadsdelsförvaltningen får i uppdrag att se 
till att minnesplatsen åtgärdas så att den får en värdig utformning. 
Förvaltningen delar skribentens perspektiv och inkluderar detta i 
planeringsarbetet för år 2022. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden Ole-Jörgen Persson (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

  
  
  
 
Handlingar i ärendet 

 RK 2021/372-2 Tjänsteutlåtande daterat 2021-08-05 Rusta 
upp minnesplatsen efter bussolyckan i Norge med Kista-barn  

 RK 2021/372-1 Bilaga - Rusta upp minnesplatsen efter 
bussolyckan i Norge med Kista-barn 
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§ 20 
Information om aktuella trygghetsvandringar till de 
boende  
Svar på skrivelse från Elvir Kazinic m.fl. (S) 
RK 2021/373 
 

Beslut  
Skrivelsen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Elvir Kazinic m.fl. (S) har i en skrivelse till stadsdelsnämnden 
framfört att de trygghetsvandringar som stadsdelsförvaltningen 
genomför i stadsdelsområdet är ett uppskattat inslag bland boende. 
Skribenten anser att informationen om trygghetsvandringar har 
försämrats de senaste åren och bör förbättras. 
 
Förvaltningen instämmer i att det är viktigt att boende ges möjlighet 
att delta vid trygghetsvandringarna som genomförs i 
stadsdelsområdet. För att öka tryggheten för invånarna genomför 
förvaltningen ungefär fyra trygghetsvandringar årligen i samverkan 
med fastighetsägare i Järva, polisen, bostadsbolag, 
hyresgästföreningar och invånare. I och med pandemin har antalet 
deltagare vid trygghetsvandringarna begränsats. Förvaltningens 
ambition framöver är att återigen kunna öka antalet deltagare utifrån 
allmänna råd gällande covid-19. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden Ole-Jörgen Persson (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
  
  
 
Handlingar i ärendet 

 RK 2021/373-2 Tjänsteutlåtande daterat 2021-08-16 
Information om aktuella trygghetsvandringar till de boende 

 RK 2021/373-1 Bilaga Information om aktuella 
trygghetsvandringar till de boende 
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§ 21 
Kvalitén och arbetstryggheten på äldreboendet Kavat 
vård- och omsorg Persikan  
Svar på skrivelse från Elvir Kazinic m.fl. (S) 
RK 2021/445 
 

Beslut  
Skrivelsen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Socialdemokraterna i Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd har gett 
stadsdelsförvaltningen i uppdrag att utreda om Kavat vård AB:s 
sänkningar av sysselsättningsgraden för de anställda verkligen är 
förenligt med skrivelserna i ramavtalet ”Enstaka platser i särskilda 
boendeformer inom Stockholms stads valfrihetssystem” vad gäller 
kvalitetsmål, personalbemanning och anställningsform. 
 
Förvaltningen har vid flera tillfällen haft kontakt med 
verksamhetschef för Persikans vård och omsorgsboende, Kavat vård 
och omsorg AB och i juni 2021 genomfördes uppföljning av 
verksamheten på uppdrag av äldreförvaltningen. Utifrån dessa 
underlag görs bedömningen att såväl Persikans vård och 
omsorgsboende som Bejtona vård- och omsorgsboende, vilket är en 
annan verksamhet i stadsdelsområdet i samma regi, är väl 
fungerande verksamheter med god följsamhet till aktuella lagar, 
riktlinjer och avtal. Förvaltningens uppfattning är att 
verksamheterna följer de satta kvalitetsmålen i upphandlingsavtalet. 
Inte heller kan sänkningen av sysselsättningsgraden anses vara 
oförenligt med stadens skrivning i ramavtalet. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden Ole-Jörgen Persson (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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Handlingar i ärendet 

 RK 2021/445-2 Tjänsteutlåtande daterat 2021-08-05 
Kvalitén och arbetstryggheten på äldreboendet Kavat vård 
och omsorg Persikan 

 RK 2021/445-1 Bilaga Skrivelse från S - Kvalitén och 
arbetstryggheten på äldreboendet Kavat vård- och omsorg 
Persikan 
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§ 22 
Projektrapport nr 3/2021 gällande Idéburet offentligt 
partnerskap – samverkan för att lösa 
samhällsutmaningar  
Yttrande på stadsrevisionens granskningsrapport 
RK 2021/417 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
yttrande på stadsrevisionens granskningsrapport. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsrevisionen har granskat stadens styrning och uppföljning av 
idéburet offentligt partnerskap (IOP). De nämnder som ingick i 
granskningen är socialnämnden samt stadsdelsnämnderna Enskede-
Årsta-Vantör, Rinkeby-Kista och Farsta. 
 
Stadsrevisionens samlade bedömning är att granskade nämnders 
styrning och uppföljning av idéburet offentligt partnerskap behöver 
utvecklas för att partnerskapen ska ge avsedd effekt på politiskt 
prioriterade samhällsutmaningar. 
 
Förvaltningen välkomnar stadsrevisionens förtydligande om 
processen för idéburet offentliga partnerskap. Indelningen i tydliga 
faser underlättar för ett enhetligt och mer noggrant arbetssätt. I 
avvaktan på stadens förtydliganden av IOP planerar förvaltningen 
att ta fram en lokal skriftlig processbeskrivning för 
samverkansformen. Detta för att säkerställa transparens, spårbarhet 
och ett enhetligt arbetssätt. 
 
Förvaltningen konstaterar att stadens styrning av idéburet offentligt 
partnerskap har varit otydlig. Detta bedöms vara en utmaning då 
kunskapsnivå om IOP samt resurser som arbetar med detta varierar i 
de olika förvaltningarna. Därmed bedömer förvaltningen att det 
finns ett behov av stöd från staden vid framförallt formulering och 
uppföljning av IOP. Förvaltningen har ett önskemål om mer 
tydlighet gällande kontaktväg inom staden för att stödja 
förvaltningen med samråd och vägledning kring frågor om idéburet 
offentligt partnerskap. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden Ole-Jörgen Persson (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
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Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

Särskilt uttalande 
Ahmed Sharaf Abdi m.fl. (V) anmälde att Vänsterpartiet anslöt sig 
till Socialdemokraternas särskilda uttalande. Elvir Kazinic m.fl. (S) 
anmälde ett särskilt uttalande enligt följande: 
 
Civilsamhället har varit med och utvecklat den svenska 
samhällsmodellen, i samspel med staten och kommunerna. Viktiga 
sociala reformer har ofta initierats av folkrörelser. Flera av de 
välfärdstjänster som idag är offentligt styrda och finansierade 
startades som verksamheter drivna av idéburna föreningar. Idéburna 
organisationer är fortfarande viktiga för att lyfta fram brister i 
samhällsbygget och hitta lösningar. De kan agera som sociala 
innovatörer som ser samhällsproblem, beskriver dem och utvecklar 
metoder för att lösa dem. De ideella aktörerna är viktiga 
samarbetspartner som med sin expertis och sitt nätverk kan bidra till 
att nya grupper nås och till att stärka stadens arbete. 
 
Syftet med IOP är just att med hjälp av föreningar och 
organisationer möta samhällsproblem som staden inte ensam kan 
lösa. Vi socialdemokrater tror på den kraft och förmåga som 
civilsamhället besitter. Därför vill vi se en stärkt samverkan med 
civilsamhället. 
 
Revisionens granskning visar att Stockholms stads arbete med IOP 
inte är tillräckligt bra. Samtidigt är resultaten inte förvånande 
eftersom majoriteten inte har prioriterat föreningslivet i Stockholm. 
Inte heller har majoriteten velat ta sig an de samhällsutmaningar 
som finns i vår stad. Att majoriteten har valt att inte förlänga IOP-
avtalen med till exempel Fryshuset i Östberga eller Folkets Husby 
sänder en signal om majoritetens syn på den ideella sektorn. Det gör 
även de nedskärningar som har gjorts på stödet till lokalföreningar. 
Vi anser att det är viktigt att staden snarast åtgärdar de brister som 
revisionen påpekar och prioriterar samarbetet med föreningslivet. 
Utbildningsinsatser om IOP behöver genomföras så att samtliga 
nämnder är införstådda med syftet och betydelsen av partnerskap. 
IOP ska inte användas som ett slags förenings- eller 
verksamhetsbidrag. Utan det är ett partnerskap mellan organisation 
och berörd nämnd med syfte att möta ett samhällsproblem. Med 
tydliga ramar och förväntningar. Att använda sig av IOP innebär att 
båda parter gör ett aktivt ställningstagande om att tillsammans lösa 
en utmaning. 
 
Vi socialdemokrater anser att kommunfullmäktige ska anta nya 
riktlinjer för idéburet offentligt partnerskap med syfte att fler 
partnerskap ska slutas, samhällsutmaningar mötas och målsättningar 
i Agenda 2030 ska förverkligas. 

Sida 29 (52)



Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 8/2021 
 

2021-09-23 

 
Handlingar i ärendet 

 RK 2021/417-2 Tjänsteutlåtande daterat 2021-09-14 -
Projektrapport nr 3/2021 gällande Idéburet offentligt 
parnterskap 

 RK 2021/417-1.1 Projektrapport nr 3/2021 Idéburet 
offentligt partnerskap 
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§ 23 
Mer relevant än någonsin. Biblioteksplan för Stockholms 
stad 2022-2025  
Svar på remiss från kommunstyrelsen 
RK 2021/428 
 

Beslut  
Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat: Mer relevant än 
någonsin.  Biblioteksplan för Stockholms stad 2022-2025. I den nya 
planen föreslås fem strategiska förflyttningar. De fem områdena för 
förändring är: 1) Från bokryggar till levande litteratur, 2) Från 
bibliotekets bestånd till stockholmarnas samling, 3) Från 
kopieringsrum till samhällsuppdrag, 4) Från bibliotek mitt i byn till 
bibliotek i hela staden och 5) Från erbjudande till inbjudande. 
 
Förvaltningen ställer sig positiv till biblioteksplanens fem förslag 
för förändring men lyfter samtidigt vikten av att de strategiska 
förflyttningarna genomförs så att omställningen gynnar och 
utvecklar alla tre biblioteken i Rinkeby-Kista. Bibliotekens och 
förvaltningens uppdrag tangerar till viss del. Förvaltningen är 
positiv till att i fortsatt samverkan med biblioteken utveckla 
medborgarservicen till invånarna och ytterligare främja och 
stimulera till läsning, utbildning och kulturupplevelser i 
stadsdelsområdet. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden Ole-Jörgen Persson (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Ahmed Sharaf Abdi m.fl. (V) lämnade ett eget förslag till beslut och 
föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med förslaget - se 
Reservationer nedan. Elvir Kazinic (S) anslöt sig till Vänsterpartiets 
förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordföranden Ole-Jörgen Persson (M) ställde de olika förslagen mot 
varandra och fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens 
förslag. 

Reservationer 
Elvir Kazinic m.fl. (S) reserverade sig mot nämndens beslut. 
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Ahmed Sharaf Abdi m.fl. (V) reserverade sig mot nämndens beslut 
till förmån för eget förslag enligt följande: 
 
Förslag till beslut 
Att                förslaget till biblioteksplan 2022-2025 godkännes 
delvis 
Att                 utbyggnaden av nodbibliotek inte får ske på 
bekostnaden av de lokala biblioteken 
Att                barnlitteraturen delvis undantas från den gemsamma 
samlingen 
Att                däröver anföra följande 
 
Förslaget på biblioteksplan för 2022-2025 är en genomarbetad och 
gedigen produkt som bygger på ett arbetssätt där man lyssnat på 
Stockholmarnas erfarenheter och behov av biblioteksverksamheten i 
staden. Biblioteksplanen är fylld av berättelser som visar på hur 
viktigt biblioteket är som samhällsinstitution och hur stolta vi ska 
vara över den fantastiska biblioteksverksamhet vi har idag. 
 
Staden växer, biblioteksbesökarnas och läsarnas beteendemönster 
har förändrats kraftigt över tid vilket fodrar att biblioteken behöver 
anpassa sin verksamhet för att möta stockholmarna på ett bättre sätt. 
Vi delar därför biblioteksplanens lovvärda ambition om att göra 
biblioteken mer relevanta än någonsin och det finns ett behov av att 
stärka bibliotekens förutsättningar för att klara av sitt oerhört 
samhällsviktiga och omfattande uppdrag. Det handlar både om 
stärkt finansiering och att ta kliv framåt för att Stockholms bibliotek 
ska ligga i framkant nationellt och hålla högsta möjliga kvalitet. 
 
Vi vill dock vara tydliga med att strategiska förflyttningar behöver 
ske varsamt och med eftertanke. När biblioteken får ett förändrat 
uppdrag på strukturell nivå måste man säkerställa att det inte sker 
på bekostnaden av en likvärdig tillgång till biblioteken för alla 
Stockholmare oavsett utbildningsbakgrund eller var i staden man 
bor. 
 
När det gäller de nya strategiska förflyttningar som presenteras i 
biblioteksplanen är vi i grunden positiva till förslagen, men vi ser att 
det finns risker och utmaningar som utan noga avvägningar och 
fullgod finansiering kan leda till oönskade effekter. 
  
Från bibliotekets bestånd till stockholmarnas samling 
Det finns flera vinster att göra när biblioteken går från ett lokalt 
bestånd till en gemensam boksamling. En modern logistikkedja där 
det blir lättare för användarna att beställa böcker kan innebära 
förbättrad service och effektiviseringar av biblioteksverksamheten 
där mängden transporter minskas och resurser frigörs till att 
förbättra programverksamheten. 
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Däremot finns det problem och risker med att från lokala bestånd 
till en så kallad flytande samling. För att en flytande samling ska 
fungera fullt ut och stärka likvärdigheten behöver beteendemönstret 
se liknande ut i hela staden, vilket inte är fallet idag. Om boende i 
innerstaden i högre grad beställer och efterfrågar böcker av olika 
kategorier än vad boende i våra ytterförorter gör kommer böcker att 
koncentreras till biblioteken som ligger centralt. Det skulle vara 
förödande. 
 
Särskilt viktigt är det att barnböcker inte ingår i stadens 
gemensamma bestånd utan att varje enskilt bibliotek har en 
barnavdelning där böckerna ingår i det egna beståndet. Det finns 
skäl till att fundera noggrant vilka andra typer av böcker som bör 
ingå bibliotekens egna bestånd för att motverka de negativa sidorna 
med att ha en flytande samling. 
 
Från biblioteket mitt i byn till bibliotek i hela staden 
Vi ställer oss grunden positiva till att varje stadsdel har ett 
nodbibliotek som kan erbjuda ett bredare utbud av böcker och 
programverksamhet. Däremot ställer vi oss starkt kritiska till att den 
här utvecklingen sker på bekostnad av våra mindre lokala bibliotek. 
 
Biblioteket mitt i byn har inte tappat relevans. Tvärt om menar vi att 
ett levande lokalt bibliotek i närområdet är viktigare än någonsin. 
Ett bemannat bibliotek med en god programverksamhet, särskilt för 
barn och unga, ska vara hjärtat av våra lokalsamhällen där alla 
medborgare känner sig välkomna. Den här mandatperioden har 
samhällsservicen i staden försämrats på många platser, särskilt i 
våra ytterförorter. En reducering av de lokala biblioteken skulle 
vara ett dråpslag i det avseendet på många platser. 
 
Vidare går och cyklar många barn och föräldrar till sitt lokala 
bibliotek för att låna böcker. Hur många av dessa skulle ta sig till ett 
nodbibliotek en eftermiddag efter förskolan när det lokala 
biblioteket inte finns kvar eller har minskad tillgänglighet? Att 
lägga ner, ta bort bemanningen eller reducera tillgängligheten till 
dessa skulle skapa oerhört negativa effekter för barnens läsande, 
läskunnighet och den lokala samhällsservicen som biblioteken är en 
essentiell del av. 
 
Det är helt oacceptabelt att utbyggnaden av nodbiblioteksstrukturen 
sker på bekostnaden av våra mindre bibliotek och därför förutsätter 
vi att biblioteksplanen möts upp av en stärkt finansiering från den 
grönblå majoriteten som möjliggör för utvecklingen av 
notbiblioteken samtidigt som vi också stärker våra lokala bibliotek. 
 
Från kopieringsrum till samhällsuppdrag 
Biblioteken är en plats som många olika typer av människor söker 
sig till för ärenden som inte har med läsning eller utlån av medier av 
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olika slag. Samhällsservicen som biblioteken erbjuder i form av 
vägledning, stöd av olika slag och tillgång till datorer, kopiatorer 
och wi-fi är mycket uppskattad och viktig för många stockholmare. 
 
Vi ställer oss positiva till att den här delen av bibliotekens 
kärnverksamhet lyfts upp i biblioteksplanen, men vi hade önskat att 
man tog ett ytterligare kliv och föreslog att varje bibliotek också ska 
ha ett medborgarkontor. På flera platser är bibliotek och 
medborgarkontor samlokaliserade och vi anser att det finns goda 
skäl att höja ambitionsnivån för samhällsservicen för alla stadens 
bibliotek. 
 
Vidare anger biblioteksplanen att all verksamhetsutveckling bör 
utgå från att utforma en så inkluderande verksamhet för så många 
som möjligt. Biblioteket beskrivs som en plats som ska vara 
inbjudande, trygg och tillgänglig för alla. En plats med tydlig 
struktur för det trygghetsskapande arbetet - och med ett tydligt 
uppdrag om att anpassa sig till användarnas behov. Exempelvis lyfts 
Barnrättsperspektivet på ett tydligt sätt, men däremot lyser HBTQ+ 
perspektivet med sin frånvaro. 
 
För att biblioteken fortsatt ska kunna bidra till att en stad som lever 
upp till mänskliga rättigheter och mångfald så krävs det också att 
det finns en bredd bland de prioriterade målgrupperna. Biblioteken 
är samhällsviktig aktör och deras aktiva arbete för hbtq+ personer 
kan göra stor skillnad för den enskilda att inkluderas i staden. 
Svensk biblioteksförening har bland annat utformat en guide för 
bibliotekens arbete med just hbtq+ frågor, med syfte att inspirera 
verksamma inom bibliotekssektorn. Där beskrivs bland annat vikten 
av ett medvetet inkluderande för att bättre kunna skapa en miljö där 
alla känner sig välkomna, och trygga. Dit når biblioteken genom 
kompetensutveckling och normkritiska perspektiv som är viktiga 
inte vara för det direkta arbetet i biblioteksrummen utan också vid 
marknadsföring, rekrytering och planering. Att inkludera och 
synliggöra hbtq+ perspektivet i biblioteksutvecklingen, och 
prioritera det i föreningens arbete, bör vara en självklarhet. Inte ens 
biblioteken är fria från hot och våld, och vi har de senaste åren sett 
flera exempel runt om i landet på när extrema krafter försöker 
inskränka de mänskliga rättigheterna genom att påverka vilka 
flaggor som får hängas upp mm. 

Särskilt uttalande 
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M), Johan Bergelin (L), Tomas Beer 
(MP), Patrick Amofah (C) anmälde ett särskilt uttalande enligt 
följande: 
 
Biblioteksplanen utgör en god grund för arbetet med att främja 
biblioteken så de når fler. I vår stadsdel använts bibliotek på ett 
mångfasetterat sätt. 
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I Järva är biblioteken inte bara för att låna en bok, utan används av 
många människor till en rad andra saker som bl.a. att låna och 
använda datorer som finns där, wifi, printa ut, göra läxor/eller ta 
emot läxhjälp eller för att plugga. Många, särskilt unga, använder 
också biblioteken för att boka ett rum i lugn och ro för studier 
eftersom många är trångbodda, vilket varit tydligt under pandemin. 
 
Biblioteken erbjuder också kulturprogram, aktiviteter för barn, 
språkcafe eller få viss samhällsservice. 
 
Kista biblioteket är ett bra exempel och erbjuder mycket av den 
service som listats ovan.  Det är mycket uppskattad i området av 
barn, ungdomar vuxna, och Kista vann priset för världens bästa 
bibliotek i 2015. 
 
Det är av vikt att biblioteksplanen också tar hänsyn även till dessa 
behov. Biblioteken i Rinkeby och Husby bör sträva efter att kunna 
erbjuda samma möjligheter som finns i Kista. 
 
Vi vill också lyfta behovet av att fortsätta arbetet för att säkerställa 
ordning, lugn och ro i alla stadens bibliotek. Biblioteken ska vara en 
trygg plats för alla som vistas där. 
 
Handlingar i ärendet 

 RK 2021/428-3 Tjänsteutlåtande daterat 2021-07-09 Mer 
relevant än någonsin. biblioteksplan för Stockholms stad 
2022-2025 

 RK 2021/428-1.1 Mer relevant än någonsin. Biblioteksplan 
för Stockholms stad 2022-2025 

 RK 2021/428-1.2 Mer relevant än någonsin. Biblioteksplan 
för Stockholms stad 2022-2025 

 RK 2021/428-1.3 Bilaga Mer relevant än någonsin - 
Biblioteksplan 2022-2025 
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§ 24 
Professionsprogram för rektorer, lärare och förskollärare  
Svar på remiss från kommunstyrelsen Stockholm stad 
RK 2021/502 
 

Beslut  
1. Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 
2. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat promemorian Professionsprogram 
för rektorer, lärare och förskollärare från utbildningsdepartementet. 
Remissvar ska vara kommunstyrelsen tillhanda senast den 24 
september 2021. 
 
I promemorian föreslår regeringen att professionsprogram för 
rektorer, lärare och förskollärare genomförs. 
Professionsprogrammet föreslås bestå av två delar. Dels en nationell 
struktur för kompetensutveckling, dels ett nationellt 
meriteringssystem för legitimerade lärare och förskollärare. 
 
Förvaltningen bedömer att förslaget i huvudsak är positivt men att 
det råder oklarheter kring förslagets kompensatoriska konsekvenser. 
Förvaltningen betonar också vikten av att yrkesskicklighet bedöms 
och utvecklas på ett praktiknära sätt. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden Ole-Jörgen Persson (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

Särskilt uttalande 
Ahmed Sharaf Abdi m.fl. (V) anmälde att Vänsterpartiet anslöt sig 
till Socialdemokraternas särskilda uttalande. Elvir Kazinic m.fl. 
(S) anmälde ett särskilt uttalande enligt följande: 
  
Vi socialdemokrater instämmer i stora drag i förvaltningens 
remissvar på promemorian från kommunstyrelsen 
Professionsprogram för rektorer, lärare och förskollärare 
(fortsättningsvis betecknat som PM) och vill därutöver anföra. 
I förvaltningens svar lyfts behovet av ökad tydlighet och 
transparens i utseendet av förstelärare, men svaret avgränsas i övrigt 
till förskolan då det är ”den enda skolform som bedrivs inom 
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förvaltningen”. Därmed avgränsar sig förvaltningen onödigt från 
möjligheten att lämna synpunkter för skolan som helhet vari 
förskolan är en del. 
 
Vidare påpekas i förvaltningens svar att statsbidrag saknas för 
förskolan för att i likhet med skolan kunna bidra till att 
”motsvarigheten till förstelärartjänster kan utses i socioekonomiskt 
utsatta områden”. Vår mening är att kostnader för väl kvalificerad 
och hög kompetens är oerhört viktiga för kvaliteten i förskolan och 
finansieringsmöjligheten ska inte vara ett hinder i våra 
socioekonomiskt svaga områden. I synnerhet inte i särskilt utsatta 
områden, som vår stadsdel har två av och vilket är en beteckning 
som vi vill ska kunna tas bort från kartan över hela 
Sverige.  Framför allt kan vi med förenade krafter påverka 
utvecklingen i rätt riktning i de två som finns i vår stadsdel. Ett 
statsbidrag som även direkt tillgodoser förskolans finansiering är 
alltså nödvändigt. 
 
Av PM:et framgår att OECD i sin rapport från 2015 (Improving 
Schools in Sweden) lyft att skolväsendet behöver stärkas på 
systemnivå, bland annat när det gäller ledning av skolor. Lärare och 
förskollärare är beroende av en god arbetsledning. Beträffande 
denna del har förvaltningen inte uttalat sig och kan därmed antas 
samtycka. Vi vill poängtera, att den forskning som redan finns, 
styrker erfarenheter från skolan/förskolans värld och visar att det är 
det uppenbart att rektors yrkeskompetens är avgörande för skolans 
och förskolans utveckling. Hur viktig är då inte skolledning och 
rekrytering av rektorer? 
 
Mot denna bakgrund kan det inte nog understrykas att det finns ett 
behov av att lärare och förskollärare som vill yrkesväxla till rektor 
kan förbereda sig för uppdraget. I PM:et under punkten 3.4 finns en 
intressant rubrik: ”Rektorsuppdraget är komplext och kräver god 
förberedelse” särskilt mot bakgrund av att det ”saknas en 
sammanhållen struktur för både förberedande och 
kompetensutveckling för rektorer” (PM 3.3.1 ). 
 
Detta visar på nödvändigheten av att en rekryteringsutbildning är 
stor i synnerhet med de stora krav som ställs på dagens 
skola/förskola och de som ska leda den. 
Noteras kan nedan utdrag under punkten 4.7: ”Varje huvudman ska 
se till att rektorerna går en särskild befattningsutbildning eller en 
utbildning som kan jämställas med denna. Utbildningen ska 
påbörjas snarast möjligt efter det att rektorn har tillträtt sin 
anställning och den ska vara genomförd inom fyra år efter 
tillträdandet. När det gäller rektorer för förskoleenheter ska 
utbildningen vara genomförd inom fem år från tillträdandet (2 kap. 
12 § första stycket skollagen).” Hur vanligt är det i dagens yrkesliv 
att rekrytera först och utbilda sen under 4-5 år? Hur kan det 
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säkerställas att de man rekryterat är bäst lämpade? 
 
Det framgår inte av remissvaret vilka synpunkter förvaltningen har 
på de delar som berör rekrytering och utbildning av rektorer. Finns 
det faktorer, omständigheter som är av särskild vikt för våra 
områden och som bör lyftas inför utformningen av en sådan 
utbildning? 
 
Flera utredningar har uppmärksammat, exempelvis åren 2014, 2015 
och 2017, avsaknaden av en nationellt erkänd utbildning där 
deltagarna examineras till rektor. Hur många utredningar till behövs 
det? När kan vi ta del av ett skarpt förslag?En genomlysning av 
rektorsutbildning, dess utformning och finansiering bör inte 
nämnvärt fördröja beslut och genomförande i närtid. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 RK 2021/502-2 Tjänsteutlåtande daterat 2021-09-06 
Professionsprogram för rektorer, lärare och förskollärare  

 RK 2021/502-1.2 Bilaga Promemoria - Professionsprogram 
för rektorer, lärare och förskollärare 
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§ 25 
Remiss om serveringstillstånd  
Svar på remiss från socialförvaltningens tillståndsenhet 
RK 2021/523 
 

Beslut  
1. Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd tillstyrker inte ansökan från 

Mama Africa Restaurang & Bar om utökat 
serveringstillstånd för spritdrycker, vin, starköl och andra 
jästa alkoholdrycker. 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 
 
Vi tar fäste vid förvaltningens skrivning i tjänsteutlåtandet 
om att ” Stadsdelsförvaltningen känner dock viss oro för att 
det skulle medföra ökad otrygghet i området runt omkring 
restaurangen.” 
 
Stadsdelen gör, tillsammans med andra aktörer, betydande 
insatser för att öka tryggheten vid Kista busstorg. Det arbetet 
fortgår alltjämt, och kommer vara en del av stadsdelens 
arbete för ökad trygghet i lång tid framöver.  I dialoger med 
invånare, besökare och näringslivet framförs återkommande 
att Kista busstorg och anslutande områden upplevs som 
slitna och otrygga, framförallt efter kontorstider. I det 
sammanhanget är det vår uppfattning att ett utökat 
serveringstillstånd för ovan nämnde restaurang inte skulle 
bidra till ökad trygghet eller trivsel för flertalet medborgare. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Mama Africa Restaurang & Bar ansöker om utökat tillstånd för 
stadigvarande alkoholservering för allmänheten fredag till lördag kl. 
11.00 – 03.00. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden Ole-Jörgen Persson (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förslag från Moderaterna, Liberalerna, 
Miljöpartiet och Centerpartiet - se Beslut ovan. 

Beslutsgång 
Ordföranden Ole-Jörgen Persson (M) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och ett förslag till beslut från 
Moderaterna, Liberalerna, Miljöpartiet och Centerpartiet. 
Ordföranden ställde de olika förslagen mot varandra och fann att 
nämnden beslutat enligt förslag från Moderaterna, Liberalerna, 
Miljöpartiet och Centerpartiet. 
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Deltar ej i beslutet 
Ahmed Sharaf Abdi m.fl. (V) anmälde att Vänsterpartiet ej deltar i 
beslutet. 

Reservation 
Elvir Kazinic m.fl. (S) reserverade sig mot nämndens beslut till 
förmån för förvaltningens förslag till beslut. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 RK 2021/523-2 Tjänsteutlåtande daterat 2021-09-08 Remiss 
om serveringstillstånd 

 RK 2021/523-1.1 Bilaga - Remiss från Socialförvaltningens 
tillståndsenhet 
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§ 26 
Socialtjänstrapport 2020  
En beskrivning av socialtjänsten i Stockholms stad 
RK 2021/464 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden lägger socialnämndens socialtjänstrapport 2020 
till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Socialnämnden har ett övergripande och samordnande ansvar för 
socialtjänsten i Stockholms Stad. Socialtjänstrapporten har tagits 
fram för tolfte året i följd och syftet är att ge en samlad bild av 
stadens socialtjänst och dess utveckling över tid. Statistikuppgifter 
och annan relevant information har samlats in och sammanställts för 
att belysa följande verksamhetsområden: ekonomiskt bistånd, barn 
och ungdom, funktionsnedsättning, socialpsykiatri, missbruk, 
hemlöshet och våld i nära relationer. Socialtjänstens årsrapport 
utgör ett viktigt underlag när det gäller analys och jämförelser med 
andra stadsdelar och används i det fortsatta utvecklingsarbetet inom 
socialtjänsten, funktionsnedsättning och socialpsykiatri. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden Ole-Jörgen Persson (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
  
  
 
Handlingar i ärendet 

 RK 2021/464-2 Tjänsteutlåtande daterat 2021-08-19 
Socialtjänstrapport 2020  

 RK 2021/464-1.2 Bilaga Rapport - Socialtjänstrapport 2020 
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§ 27 
Anmälan till Inspektionen för vård och omsorg (IVO) av ej 
verkställda beslut enligt SoL och LSS – kvartal 2, 2021  
RK 2021/494 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunerna har enligt socialtjänstlagen (SoL) och lag om stöd och 
service till vissa funktionshindrade (LSS) skyldighet att kvartalsvis 
rapportera gynnande beslut som inte har verkställts inom tre 
månader från beslutsdatum. Skyldigheten gäller även att rapportera 
avbrott i verkställigheten och återanmäla tidigare anmälda ärenden 
fram till dess att besluten är verkställda. Rapportering sker till 
Inspektionen för vård och omsorg (IVO). Rapportering sker även 
till äldrenämnden, socialnämnden och stadens revisorer. Detta 
ärende avser kvartal 2, 2021. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden Ole-Jörgen Persson (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
  
  
 
Handlingar i ärendet 

 RK 2021/494-1 Tjänsteutlåtande daterat 2021-08-03 
Anmälan till Inspektionen för vård och omsorg (IVO) av ej 
verkställda beslut enligt SoL och LSS - kvartal 2, 2021 

 RK 2021/494-3 Bilaga 1 Kvartal 2-2021 Äldreomsorg 
 RK 2021/494-2 Bilaga 2 Kvartal 2-2021 

Funktionsnedsättning 
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§ 28 
Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter  

Beslut  
  

1. Skrivelsen "Sjunkande barnantal i de kommunala 
förskolorna" från Elvir Kazinic m.fl. (S) överlämnas till 
förvaltningen för beredning. 

2. Skrivelsen "Nu är råttorna tillbaka!" från Elvir Kazinic m.fl. 
(S) överlämnas till förvaltningen för beredning. 

3. Skrivelsen "Skrivelse – Krafttag gällande råttor i Rinkeby" 
från Veronica Stiernborg m.fl. (V) överlämnas till 
förvaltningen för beredning. 

 

Inkomna skrivelser 
"Sjunkande barnantal i de kommunala förskolorna" från Elvir 
Kazinic m.fl. (S) 
"Nu är råttorna tillbaka!" från Elvir Kazinic m.fl. (S) 
"Skrivelse – Krafttag gällande råttor i Rinkeby" från Veronica 
Stiernborg m.fl. (V). 
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§ 29 
Postlista  

Beslut  
Anmälan läggs till handlingarna. 
 

Ärendet 
Anmälan av postlista från och med den 9 augusti 2021 till och med 
den 7 september 2021. 
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§ 30 
Uppdragslista  

Beslut  
Anmälan läggs till handlingarna. 
 

Ärendet 
Stadsdelsnämndens uppdragslista till förvaltningen från den 7 
september 2021. 
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§ 31 
Konferenser och utbildning  

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden beslutar att arvode utgår för ledamöter 

och ersättare som närvarade vid informationsnämnden den 8 
september 2021. 

2. Stadsdelsnämnden beslutar att arvode utgår för ledamöter 
och ersättare som närvarar vid informationsnämnder den 20 
oktober 2021, den 10 november 2021 och den 15 december 
2021. 
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§ 32 
Anmälan av delegationsbeslut  

Beslut  
Anmälan läggs till handlingarna. 
 

Ärendet 
Ärende och datum Beslut      Delegat 
Beslut att stadsdelsnämndens 
sammanträde hålls inom stängda dörrar 
Dnr: RK 2021/534 
2021-09-09 

  Stadsdelsnämndens 
ordförande 

Beslut om att stänga förskolan Kuddby 
tillfälligt upp till ett år 
RK 2021/521 
2021-09-03 

  Avdelningschef 
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§ 33 
Inkomna rapporter, protokollsutdrag med mera  

Beslut  
Anmälan läggs till handlingarna. 
 

Ärendet 
Skrivelser och rapporter med mera som är inkomna eller upprättade 
inom stadsdelsförvaltningen 
  

1. Protokoll från krisledningsnämnden 2021-08-25 
Inkom: 2021-08-26 

2. Beslut från socialnämnden – Klientcentrerad organisering i 
socialtjänsten 
Inkom: 2021-09-08 

3. Beslut från socialnämnden – Uppföljning och utveckling av 
arbetet med äldre personer som lever i hemlöshet 
Inkom: 2021-09-08 

4. Beslut från socialnämnden – Barnfamiljer med 
socialtjänstkontakt som lever under osäkra 
boendeförhållanden. 
Inkom: 2021-09-09 

5. Förvaltningsgruppens protokoll 2021-09-16 
Dnr: RK 2021/51 
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§ 34 
Borttagen på grund av sekretess  
RK 2021/540 
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§ 35 
Borttagen på grund av sekretess  
RK 2021/541 
 
 
 

Sida 50 (52)



Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 8/2021 
 

2021-09-23 

§ 36 
Överenskommelse om idéburet offentligt partnerskap 
(IOP) med Rinkeby Folkets Hus  
RK 2021/545 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner finansiering om 450 000 kronor för 
idéburet offentligt partnerskap (IOP) med Rinkeby Folkets Hus 
under perioden oktober till december 2021 och ger 
stadsdelsdirektören i uppdrag att teckna överenskommelse för 
partnerskapet. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnden har sedan 2018 ett idéburet offentligt 
partnerskap med Rinkeby Folkets Hus. Nuvarande partnerskap 
löper ut 30 september 2021. Förvaltningen föreslår att teckna ett 
nytt partnerskap, som i praktiken ska fungera som en förlängning på 
nuvarande partnerskap, för återstoden av innevarande år. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden Ole-Jörgen Persson (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

Jäv 
På grund av jäv deltar inte Elvir Kazinic (S) i ärendets 
handläggning eller beslut. 

Särskilt uttalande 
Kerstin Aggefors m.fl. (S) anmälde ett särskilt uttalande enligt 
följande: 
 
Vi socialdemokrater är glada att IOPen med Rinkeby Folkets Hus 
förlängs att gälla året ut. För att möjliggöra ett genomtänkt 
långsiktigt arbete är det nödvändigt att beslut om en ytterligare 
fortsättning av samarbetet kan ske så fort som möjligt. Det gäller att 
ge tid att formulera samarbetet med andra aktörer, anställa personal 
och marknadsföra den planerade verksamheten. Absolut sista 
tillfälle för beslut om nästa etapp är när stadsdelens budget för 2022 
behandlas. 
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Handlingar i ärendet 

 RK 2021/545-1 Tjänsteutlåtade daterat 2021-09-20 
Överenskommelse om idéburet offentligt partnerskap (IOP) 
med Rinkeby Folkets Hus 

 RK 2021/545-2 Bilaga - Rinkeby Folkets Hus ansökan om 
partnerskap för oktober - december 2021 
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